
 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 5. december 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. 251 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra Liselott Blixt (DF). 

 

Spørgsmål nr. 251:  

”Ministeren bedes oplyse, om det er muligt at oprette et selskab som det, der tidlige-

re hed Dansk Lægemiddelforsyning” 

 

Svar: 

Det har hverken for Sundheds- og Ældreministeriet eller for Lægemiddelstyrelsen væ-

ret muligt at finde tilstrækkeligt, tilgængelige oplysninger om det selskab, spørgsmå-

let drejer sig om. På det foreliggende grundlag kan der således ikke foretages en 

nærmere vurdering af, om det er muligt at oprette et tilsvarende selskab i dag.  

 

Jeg vil dog gerne benytte lejligheden til at gøre opmærksom på, at jeg naturligvis er 

optaget af, at vi i Danmark har et velfungerende set-up for levering af medicin. Både 

når det drejer sig om tilgængelighed og om prisniveauet. Det iagttager vi løbende ved 

dels at følge udviklingen i apotekersektoren, bl.a. med udgangspunkt i udrulningen af 

moderniseringen af apotekersektoren, dels at iværksætte initiativer ift. lægemiddel-

priser. Her kan bl.a. prisloftsaftalerne med Lif og Danske Regioner om loft over liste-

priserne på medicin fremhæves.  
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